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Kennisnemen van: 
De jaarrapportage functionaris gegevensbescherming 2024 
 
Inleiding 
Gemeenten zijn verplicht om een functionaris gegevensbescherming (FG) aan te stellen op 
grond van artikel 37 van de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG). Bernheze 
voldoet aan deze verplichting door het hebben van een FG voor alle organen binnen de 
gemeente (raad, college, burgemeester, griffie en rekenkamer). Onze FG is extern ingehuurd 
via ICT-recht en is niet altijd in huis. Omdat onze FG nauw samenwerkt met onze Privacy 
Officer (PO) is hij goed op de hoogte van de gang van zaken binnen Bernheze. Elk jaar stelt de 
FG een jaarrapportage op, waarin hij aangeeft hoe de FG, de (PO) en de gemeente Bernheze 
gewerkt hebben aan het voldoen aan de AVG. De rapportage geeft een overzicht van de stand 
van zaken in Bernheze. 
 
Samenvatting/toelichting 
Onderdelen die vorig jaar nog als ‘goed’ beoordeeld werden, zijn nu in bepaalde gevallen als 
‘onvoldoende’ beoordeeld.  
 
Er zijn twee redenen aan te wijzen, waardoor het oordeel in een aantal gevallen naar beneden 
is bijgesteld. 
1. Op de eerste plaats zijn er het afgelopen jaar wijzigingen geweest in privacywetgeving, het 

beleid van de autoriteit persoonsgegevens (AP) (en uitgevoerde handhavingsacties door de 
AP) en nieuwe rechterlijke uitspraken. Deze gewijzigde omstandigheden hebben gemaakt, 
dat het normenkader waarop wij beoordeeld worden, anders geïnterpreteerd moest worden: 
ondanks het gegeven, dat het normenkader zelf niet is gewijzigd. 

2. Op de tweede plaats zijn wij zelf - door een verhoogd bewustzijn - beter gaan kijken naar 
ons doen en laten op het vlak van privacy. Hierdoor hebben wij meer inzicht gekregen en 
zijn ons meer dingen opgevallen. Doordat wij nauw samenwerken met de FG zijn de FG 
ook meer zaken opgevallen, die relevant zijn voor de jaarrapportage. 

 
De conclusie dat we achteruit zijn gegaan in het oordeel van de FG betekent niet, dat er in deze 
gevallen grote (inhoudelijke) veranderingen nodig zijn om weer aan de geldende eisen te 
voldoen. Wel vragen deze aanpassen een forse inspanning van de organisatie. Wij zijn hiervoor 
bezig met het opstellen van een verbeterplan. 
 
De rapportage zelf toont op basis van een stoplichtenmodel (groen, oranje, rood) de stand van 
zaken in Bernheze. Basis voor dit model is een normenkader, dat enerzijds kijkt naar de ‘opzet’ 
van een aantal maatregelen en anderzijds naar het ‘proces en de naleving’ van die 
maatregelen. Het normenkader is onderverdeeld in de categorieën:  
• Beleid, 
• Verantwoordingsplicht, 
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• Bewustwording, naleving en controle. 
 
De stand van zaken over 2024 is, dat: 
• Er nu meer en eerder betrokkenheid is van de PO bij het inkoopproces. 
• Er meer inzicht is in de verwerking van persoonsgegevens door de teams binnen Bernheze. 
• Er sprake is van een verhoogd privacy bewustzijn bij medewerkers. 
• De (Wet Politie Gegevens (WPG) audit een sterk verbeterd resultaat laat zien. 
• Er voor verschillende risicovolle verwerkingen en applicaties een (verplicht) data protection 

impact assessment (DPIA) is uitgevoerd. 
 
Belangrijke aandachtspunten voor de komende periode zijn: 
• Het verder uitvoeren van DPIA’s: DPIA’s zijn rood in het stoplichtenmodel (proces en 

naleving). 
• Verdere verbeteringen in het kader van de WPG: Voor 2025 staan een interne- en externe 

audit over 2024 op de planning. De resultaten van de externe audit moeten wij aanleveren 
bij de Autoriteit Persoonsgegevens. 

• Gegevensuitwisseling tussen teams en met andere organisaties: Het register van 
verwerkingen en verwerkersovereenkomsten zijn rood in stoplichtenmodel (proces en 
naleving). 

• Artificial Intelligence en hoe dat onderwerp verantwoord te integreren in de gemeentelijke 
processen. 

• De capaciteit voor privacy. Met betrekking tot dit punt merkt de FG op:  
Zoals uit bovenstaande opsomming en de gehele FG-rapportage blijkt, is er voldoende werk 
voor 2025. Gemeente Bernheze heeft één privacy officer in dienst voor 36 uur per week en 
sinds december 2024 is op tijdelijke basis een administratief juridisch medewerker privacy 
voor 32 uur per week ingehuurd. Vanwege het aantal privacyvraagstukken waarmee 
Gemeente Bernheze te maken heeft (en gaat krijgen) is deze toename (structureel) 
noodzakelijk om compliant te blijven. 
Gezien de grote hoeveelheid verwerkingen van persoonsgegevens binnen Gemeente 
Bernheze is de huidige capaciteit van de FG onvoldoende om effectief toezicht te houden 
en gedegen advies te geven. De FG adviseert om de uren van de FG te verhogen van 4 uur 
per week naar 8 uur per week. Dit draagt niet alleen bij aan een betere naleving van 
regelgeving en interne processen, maar ook aan een proactieve aanpak bij het signaleren 
en oplossen van privacy-risico’s. 

 
Vervolg 
Naast de jaarrapportage van de FG heeft onze PO een zelfanalyse uitgevoerd op het vlak van 
privacy. Samen met de bevindingen van de FG vormt deze zelfanalyse de basis voor het 
eerdergenoemde verbeterplan. Via de bestuursrapportage informeren wij u over de financiële 
consequenties van het verbeterplan. Hierin betrekken wij ook het advies van de FG om de 
capaciteit voor het toezicht door de FG te verhogen en om de tijdelijke administratieve 
ondersteuning van de PO structureel te maken. 
 
Bijlage(n):  

• Jaarrapportage functionaris gegevensbescherming 2024 
 

 


